
ŠVENČIONI Ų RAJONO SAVIVALDYB ĖS ANTIKORUPCIJOS KOMISIJA 
 

POSĖDŽIO PROTOKOLAS 
 

2024-05-02 Nr. (3.1E) O-76 
 
 

Posėdis įvyko 2024-04-30, pradžia 13.00 val. 
Posėdžio pirmininkas – Andrejus Junda 
Posėdžio sekretorė – Jadvyga Samuilevičienė 
Dalyvauja: 
komisijos nariai Edvard Jedinskij, Andrejus Junda, Vida Rastenienė, Edvard 

Voršinski, Tomas Žigas; 
kviestieji asmenys: 
Eglė Bainauskaitė, rajono savivaldybės administracijos Teisės ir civilinės metrikacijos 

skyriaus vyriausioji specialistė, 
Andrius Šarėjus, rajono savivaldybės administracijos Viešųjų pirkimų skyriaus 

vedėjas. 
Nedalyvauja: komisijos nariai Renata Grigianecienė, Jolanta Razmienė. 
 
Andrejus Junda siūlo pradėti rajono savivaldybės antikorupcijos komisijos posėdį, 

perskaito darbotvarkę. Siūlo balsuoti. 
 
BALSAVO: UŽ – 5 (Edvard Jedinskij, Andrejus Junda, Vida Rastenienė, Edvard 

Voršinski, Tomas Žigas), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra. 
NUSPRĘSTA: 
Pradėti posėdį. 
 
Darbotvarkė: 
1. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės 2024–2026 metų korupcijos prevencijos 

veiksmų plano 1 uždavinio – Siekti, kad savivaldybėje ir jai pavaldžiose įstaigose vykdomos 
procedūros būtų viešos ir skaidrios – nagrinėjimo.  

2. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės 2024–2026 metų korupcijos prevencijos 
veiksmų plano 2 uždavinio – Užtikrinti veiksminga ir kryptinga ilgalaikį korupcijos prevencijos 
priemonių įgyvendinimą savivaldybėje bei jai pavaldžiuose įstaigose ir įmonėse – nagrinėjimo. 

 
1. SVARSTYTA. Švenčionių rajono savivaldybės korupcijos prevencijos veiksmų 

plano vykdymas. 
Pranešėjas Andrius Šarėjus. Pasakoja apie viešųjų pirkimų tvarką, informacija 

viešinama įstaigos interneto svetainėje skiltyje Planavimo dokumentai / Viešieji pirkimai. Nuo 
pirkimų planavimo prasideda visas pirkimų procesas. Metų pabaigoje surenkamas kitų metų 
poreikis ir iki kitų metų kovo 15 d. paskelbiamas sudarytas įstaigos planas. Stengiamasi poreikį 
surinkti kuo greičiau, jau sausio mėnesį. Tik paskelbus pirkimų planą vykdomi pirkimai. Viskas 
skelbiama viešai, savivaldybės interneto svetainėje. Turint pirkimų planą pirkimų iniciatoriai ruošia 
pirkimų paraišką. 

Andrejus Junda. Kas gali būti pirkimų iniciatoriai? 
Andrius Šarėjus. Pirkimų iniciatoriai gali būti įvairūs, priklausomai nuo pirkimų. 

Paraiškoje detalizuojama. Suderintą paraišką tvirtina savivaldybės administracijos direktorius. 
Pirkimus iki 15 tūkst. eurų atlieka pirkimų organizatorius, nuo 15 tūkst. iki 70 tūkst. eurų – Mažos 
vertės komisija, daugiau kaip 70 tūkst. eurų – Didelės vertės komisija. Pirkimai atliekami 
vadovaujantis Viešųjų pirkimų taisyklėmis ir kitais teisės aktais. 

Andrejus Junda. Ar pirkimai gali būti skaidomi? 
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Andrius Šarėjus. Viešųjų pirkimų įstatymo 5 straipsnyje įteisinta nuostata dėl pirkimų 
atlikimo atskiromis dalimis. Paaiškina pirkimų kodus, nuo to priklauso ir pirkimo būdas. 

Andrejus Junda. Kokios problemos, kad reikia skaidyti? 
Andrius Šarėjus. Paaiškina skaidymo tikslingumą, atsižvelgiama, pavyzdžiui, kokioje 

zonoje atliekamas pirkimas, pvz., kelių valymas žiemą, pirkimus tenka skaidyti į zonas. Detaliai 
paaiškina pirkimų būdus, kaip pirkimo būdai priklauso nuo perkamos sumos.  

Atsako į klausimą dėl teisinės pagalbos vykdant pirkimus. Yra sutartis su teisininku, 
atestuotu pirkimų specialistu, dėl sudėtingesnių pirkimų. Teisinę pagalbą taip pat teikia 
savivaldybės administracijos Teisės ir civilinės metrikacijos skyriaus vedėjas Vygandas 
Kastanauskas. Visi darbuotojai pasirašę Viešųjų ir privačių interesų deklaraciją, ir pirkimų 
iniciatorius pasirašo. Paaiškina dėl pirkimų sutarties sudarymo. Kiekvienam pirkimui turi būti 
surašyta paraiška. Paaiškina, kaip ir kokie pirkimai atliekami, lėšos paskirstytos seniūnijoms. 

Andrejus Junda. Prašo paaiškinti dėl mokyklų vykdomų pirkimų. 
Andrius Šarėjus. Iki 15 tūkst. eurų pirkimus atlieka pačios mokyklos. Šiame pirkimų 

plane mokyklų nėra, daro pagal savo patvirtintą planą. Per savivaldybės administraciją daro tik tuos 
pirkimus, kurie viršija 15 tūkst. eurų.  

Vida Rastenienė. Ar davė naudos įkūrus Viešųjų pirkimų skyrių? 
Andrius Šarėjus. Taip. Anksčiau darbuotojai buvo „išmėtyti“ po atskirus skyrius, 

dabar darbai yra vienam skyriuje, „po vienu stogu“. Palengvino ir optimizavo pirkimus įsteigus 
atskirą skyrių.  

SVARSTOMU klausimu sprendimas nepriimtas. 
 
Negalint toliau posėdyje dalyvauti Edvardui Jedinskij ir Vidai Rastenienei, nesant 

kvorumo, antras darbotvarkės klausimas nebuvo svarstomas. 
 
 
Posėdis baigtas 13.30 val. 
 
 

Komisijos pirmininkas  Andrejus Junda 
 
 
Posėdžio sekretorė  Jadvyga Samuilevičienė 


